
                                                              Protokół Nr 28/08
                                             z posiedzenia Komisji Finansów i Inwestycji

                                              odbytego w dniu 7 maja 2008 roku

Posiedzenie odbyło się w Urzędzie Gminy Celestynów.

W posiedzeniu udział wzięli:

1) członkowie Komisji według listy obecności

2) Wójt Gminy Celestynów - Stefan Traczyk

Obradom Przewodniczył Piotr Rosłoniec- Przewodniczący Komisji.

                                                      Porządek posiedzenia:
     
    1.  Analiza  poprawek  do  budżetu  2008  wprowadzonych  przez  Wójta  w  oparciu  o 

zastrzeżenia z  pisma z dnia 23 kwietnia 2008 roku.

    2. Sprawy różne.

    3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.

Przewodniczący Komisji Finansów Pan Piotr Rosłoniec otworzył obrady. Stwierdził quorum 
i odczytał proponowany porządek posiedzenia.

Radny  Witold  Kwiatkowski  zaproponował  wprowadzenie  zmian  do  porządku  obrad. 
Wprowadzono do prządku obrad punkt:

Projekt uchwały w sprawie zmiany/uchylenia uchwały Rady Gminy Celestynów nr 52/07 z 
05.09.2007 r  i nadano mu numer 2.

Wójt Gminy Celestynów Pan Stefan Traczyk zaproponował wprowadzenie do porządku 
kolejnego punktu :
Omówienie projektów uchwał:
- udzielenie pomocy finansowej jako dotacji celowej dla powiatu
-  w  sprawie  przystąpienia   Gminy  Celestynów  do  realizacji  projektu  7.1.1  (Program 
Operacyjny Kapitał Ludzki)
- w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Celestynów do złożenia wniosku oraz przyjęcia do 
realizacji programu operacyjnego Infrastruktura i Środowisko

punkt otrzymał nr 3 w porządku obrad.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  rozpoczął  pierwszy  punkt  posiedzenia  -  Analiza 
poprawek do budżetu 2008 wprowadzonych przez Wójta. Zapytał Wójta na czym polegają 
zmiany w stosunku do  wersji z dnia poprzedniego. Wójt odpowiedział, że zmiany są w 
Uchwale  Budżetowej  -  sposób  prezentacji  paragrafu  trzeciego.  Żadnych  zmian 
merytorycznych  nie  było.  Zmiana  jest  zgodna  z  zaleceniami  Regionalnej  Izby 



Obrachunkowej   - zmiany mają zapobiec złamaniu dyscypliny finansowej. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogdan Wójcik stwierdził, że tytuł uchwały nie zgadza się z 
tytułem   uchwały,  która  będzie  poddana  pod  głosowanie  podczas  sesji  Rady  Gminy. 
Stwierdzil,  że  poprawny  tytuł  powinien  brzmieć:  Uchwała  w  sprawie  zmiany  uchwały 
104/08 Rady Gminy Celestynów z dnia 15 marca 2008 w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy celestynów na 2008 r.

Wójt streścił zawartość swojego pisma z 06 maja 2008 zaadresowanego do wszystkich 
radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogdan Wójcik zapytał Wójta czy Wójt zaskarżył uchwałę 
Rady Gminy w sprawie podwyżek wynagrodzenia dla pracowników niepedagogicznych ? 
Wójt  odparł,  że  tak,  gdyż  w  wyniku  tej  uchwały  nastąpiły  problemy  finansowe. 
Przewodniczący Komisji Finansów zapytał czy Wojewoda uchylił uchwałę ? Wójt odparł, 
że  nie  -  ale  artykuł  58  wzbudza  wątpliwości.  Wójt  nie  ma  pewności  czy  uchwała 
obowiązuje gdyż Wojewoda przekazał uchwałę do Regionalnej Izby Obrachunkowej.

Wójt  omówił  sprawę  dotacji  do  linii  autobusowej.  Powiedział,  że  istnieją  wątpliwości 
prawne co do zapisu w tym paragrafie i w projekcie zmiany do budżetu nie uwzględniono 
12.000,- zł na dofinansowanie linii autobusowej. Przewodniczący Komisji Finansów Rady 
Gminy Celestynów zapytał dlaczego Wójt zdjął tylko 12.000,- zł a nie konsekwentnie całą 
kwotę z tego paragrafu czyli 62.000,- zł ? Wójt odparł, że zakończenie finansowania musi 
być płynne i nie można nagle zdjąć całej kwoty. Przewodniczący Komisji Finansów Rady 
Gminy  Celestynów  poprosił  o  zapisanie  w  protokole,  że  w  piśmie  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej  w  sprawie  uchybień  nie  ma  informacji  o  nieprawidłowościach  w  tym 
paragrafie.

Wójt  omówił  zastrzeżenia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  dotyczące  finansowania 
remontu  boiska  w  Regucie  oraz  budowy  strażnicy  w  Regucie  i  poprosił  radnych  o 
wycofanie  się  z  w/w  przedsięwzięć  w  celu  dostosowania  budżetu  do  wymagań 
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej.  Przewodniczący  Komisji  Finansów  Rady  Gminy 
Celestynów stwierdził, że Regionalna Izba Obrachunkowa nie została poinformowana, że 
grunt w Regucie należy do wspólnoty gruntowej. Wójt stwierdził, że grunt pod boiskiem nie 
należy do gminy.
 
Wójt  poruszył  sprawę  budowy garażu  dla  policji  -  stwierdził,  że  3.000,-  zł  nie  można 
wybudować garażu, nie znane są również zasady na których miałby funkcjonować garaż. 
Przewodniczący Komisji Finansów Rady Gminy Celestynów zapytał czy RIO podważyło 
samo zadanie - czy jedynie brak zapisu w załączniku stoi na przeszkodzie realizacji tego 
zadania ? Brak odpowiedzi.

Dyskusja na temat budowy garażu dla policji.

Wójt  poruszył  sprawę  rezerwy  celowej  na  zadania  kryzysowe.  Stwierdził,  że  rezerwa 
została maksymalnie zmniejszona. 
 
Dyskusja na temat rezerwy celowej.

Wójt  poruszył  sprawę  deficytu  budżetowego.  Przewodniczący  Komisji  Finansów  Rady 
Gminy  Celestynów  zapytał  czy  po  przegłosowaniu  niższego  deficytu  Wójt  w  swoim 
projekcie  powrócił  do wyższego deficytu  ? Wójt  odparł,  że tak -  kwota  o którą wzrósł 



deficyt jest jednak nieznaczna i wynosi ok. 300.000,- zł. 

Dyskusja na temat deficytu budżetowego.

Wójt poruszył sprawę dotacji na karetkę pogotowia ratunkowego. 

Dyskusja na temat dotacji  na karetkę pogotowia ratunkowego. Przewodniczący Komisji 
Finansów Rady Gminy Celestynów zapytał  czy poprawiono zapis dotyczący dotacji  na 
karetkę i SP ZOZ ? Wójt odpowiedział, że tak, zapis został poprawiony.

Pytanie Radnych do Wójta Gminy Celestynów: dlaczego na Komisji Finansów nie ma Pani 
Skarbnik Gminy na dzień przed sesją w sprawie podjęcia poprawek do budżetu na 2008 
rok ?
Wójt wyjaśnił, że dzisiaj był bardzo pracowity dzień i Pani Skarbnik źle się czuje.

Wójt kontynuował omawianie dotacji na karetkę i SP ZOZ.

Wójt poruszył  sprawę skrócenia zapisu zadań w załączniku inwestycyjnym dotyczącym 
uzupełnienia  oświetlenia,  budowy  przystanków  i  wykonania  planu  zagospodarowania 
przestrzennego (W piśmie RIO te zapisy nie były kwestionowane).

Dyskusja na temat skrócenia zapisu zadania. Radny Witold Kwiatkowski zapytał czy Wójt 
konsultował z radnymi skrócenie zapisu ? Wójt odparł, że nie ponieważ była to zwykła 
"literówka".   Radny  Witold  Kwiatkowski  zapytał  dlaczego  Wójt  dokonał  skrótu  nazwy 
zadania ? Wójt odparł, że taki zapis jest bardziej racjonalny, gdyż uszczegółowienie zapisu 
powoduje  konieczność  zmian  w  uchwale  budżetowej,  nie  potrafił  jednak  sprecyzować 
jakich.

Dyskusja o skróceniu zapisu.

Wójt  poruszył  sprawę  skróconego  tytułu  zadania  inwestycyjnego  dotyczącego  budowy 
oświetlenia  ulicznego  tak  aby  po  konsultacji  z  RIO  istniała  możliwość  sfinansowania 
rozbudowy sieci elektrycznej. Stwierdził, że istniej możliwość iż rozbudowa sieci może być 
niemożliwa. Wójt postanowił wystosować pismo do RIO z prośbą o ustosunkowanie się do 
tego faktu - gdyż gmina wg prawa może finansować wyłącznie "punkty oświetleniowe". 
Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że w planie inwestycyjnym nie było mowy o 
finansowaniu sieci - a jedynie o finansowaniu "punktów". Przewodniczący stwierdził,  że 
Wójt próbuje wykreślić rozbudowę oświetlenia.

Dyskusja na temat rozbudowy oświetlenia.

Przewodniczący Rady Gminy Bogdan Wójcik zreferował swoją rozmowę z pracownikiem 
Regionalnej Izby Obrachunkowej panią Piotrowską. 

Pytanie Przewodniczącego:  czy los uchwały budżetowej  byłby inny gdyby Wójt  go nie 
zaskarżył ?

Odpowiedź pracownicy RIO: budżet zawierał dużo błędów - Kolegium zastanawiało się na 
etapie  projektu  czy  nie  uchylić  w  całości  -  gdyby  nie  zaskarżenie  Wójta  nakazałoby 
poprawić te zapisy, ale nie byłoby niebezpieczeństwa uchylenia całości.

Czy  Wójt  podczas  poprawiania  budżetu  o  wykazane  przez  kolegium  RIO  uchybienie 



powinien  uwzględnić  tylko  co  wykazało  kolegium  -  czy  może  przedstawić  budżet 
zmieniający zapisy nie zakwestionowane

Odpowiedź pracownicy RIO: powinny być poprawiane tylko uchybienia wskazane przez 
RIO,  nowy  budżet  może  spowodować  nowe  błędy  i  uchylenie  uchwały  budżetowej  - 
ewentualnie można przygotować 2 różne wersje.

Jakie  będą/mogą być  konsekwencje dla  gminy w przypadku nie  przyjęcia  przez Radę 
korekty budżetu ?

Odpowiedź  pracownicy  RIO:  uchwalenie  budżetu  przez  RIO,  reszta  zależna  jest  od 
uchwały Kolegium RIO, mogą (nie muszą) być realizowane rozpoczęte inwestycje,  nie 
powinno się głosować nowych zapisów.

Dyskusja na temat korespondencji przychodzącej do Biura Obsługi Rady Gminy.

Kolejny punkt posiedzenia Komisji - środki sołeckie. 

Dyskusja  na  temat  środków  sołeckich  i  przystanków  autobusowych.  Przewodniczący 
Komisji  Finansów  Piotr  Rosłoniec  oświadczył,  że  Wójt  na  własną  odpowiedzialność 
podpisał umowę dotyczącą przystanków autobusowych przed uchwaleniem budżetu. Wójt 
odparł, że wszystko jest zgodne z ustawą o samorządzie gminnym - gdyż funkcjonowało 
prowizorium budżetowe.

Dyskusja o przystankach autobusowych.

Przewodniczący Komisji Finansów Piotr Rosłoniec stwierdził, że Wójt skrócił trzy zapisy:

1. plan miejscowy zagospodarowania przestrzennego z określeniem miejscowości

2.  zadanie  inwestycyjne  oświetlenie  uliczne  z  wykazem  lamp  w  poszczególnych 
miejscowościach

3.  zadanie  budowy  przystanków  -  nie  sprecyzowane  ile  przystanków  i  w  jakich 
miejscowościach.

Poinformował również, że jest to budżet obowiązujący od 15 marca a Wójt wprowadza 
zmiany do obowiązującego budżetu. A w/w zmiany nie były wykazane przez Regionalną 
Izbę Obrachunkową. 

Wójt stwierdził, że Radni łamią prawo.

Dyskusja o zmianach w budżecie.

Radna Dorota Nowak zapytała Wójta czy radca prawny opiniował projekty przeznaczone 
na najbliższą sesję Rady Gminy ? Wójt odpowiedział, że zostały wysłane - ale czy zostały 
zaopiniowane Wójt nie udzielił jednoznacznej odpowiedzi.

Dyskusja o zmianach w budżecie.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  Piotr  Rosłoniec  stwierdził,  że  radni  wielokrotnie 
zwracali uwagę Wójtowi, żeby wprowadził tylko poprawki zalecane przez Regionalną Izbę 



Obrachunkową.

Dyskusja o kredytach możliwych do zaciągnięcie przez Gminę Celestynów.

Przewodniczący Komisji  Finansów Piotr  Rosłoniec pytanie do Wójta:  czy Wójt  wykona 
zalecenie z punktu 1 z pisma RIO odnoście kredytów i  deficytu  -  Wójt  potwierdził,  że 
zrealizuje ten punkt.

Wniosek  komisji  do  Wójta:  odnoście  zastrzeżeń  z  pisma  RIO  ustalono  z  Wójtem 
następujące zmiany - w rozdziale 75022 w rozdziale 3030 zmiana 82.000,- zł na 76.000,- 
zł w rozdziale 4170 z kwoty 1400,- zł na 6.000,- zł paragraf 4700 z zero na 1.400,- zł 
pozostałe bez zmian. Rozdział 75023 z paragraf 4700 z 10.000,- zł na 30.000,- zł. 
Wójt  powiedział,  że zastrzeżenie z punktu 5 w zakresie inwestycji  zostaną usunięte w 
projekcie poprawek punkty a,b,c,d w sumie 53.000,- zł i z tej kwoty 20.000,- zł przechodzi 
na  rozdział  75023 paragraf  4700 zwiększając  kwotę  z  10.000,-  na  30.000,-  pozostałe 
33.000,- zł pójdzie na zmniejszenie deficytu budżetowego. 

O 9:15 po tym ustaleniu Wójt opuścił posiedzenie.

Głosowanie nad przyjęciem projektu zmian do budżetu przedstawionego przez Wójta ze 
zmianami wykraczającymi poza zalecenia RIO.

Za projektem budżetu - 0, przeciw - 6, wstrzymał się - 1.

Wnioski Komisji Finansów do Wójta - załącznik do protokołu.

Kolejny  punkt  porządku  posiedzenia  -  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany/uchylenia 
uchwały  Rady  Gminy  Celestynów  nr  52/07  z  05.09.2007.  Radny  Witold  Kwiatkowski 
stwierdził, że takie nieruchomości jakie wymieniono w tej uchwale powinno sprzedawać 
się  w  ostateczności.  Przygotowano  dwa  projekty  zmieniające  w/w  uchwałę.  Radny 
opowiedział się za uchyleniem uchwały 52/07. Należy zasięgnąć opinii radcy prawnego. 

Przewodniczący Rady  Gminy  zapytał  czy  istnieje  możliwość  uchylenia  sprzedaży bez 
straty dochodów i zwiększenia deficytu ?

Głosowanie  nad projektem uchwały w sprawie  zmiany/uchylenia  uchwały Rady Gminy 
Celestynów nr 52/07 z 05.09.2007

za - 6 głosów, przeciw -0, 1 - wstrzymał się

Kolejny punkt porządku - udzielenie pomocy finansowej jako dotacji celowej dla powiatu.

Dyskusja nad projektem. 

Kolejny  punkt  porządku   -  w  sprawie  przystąpienia   Gminy  Celestynów  do  realizacji 
projektu 7.1.1 (Program Operacyjny Kapitał Ludzki)

Dyskusja nad projektem. 

- w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Celestynów do złożenia wniosku oraz przyjęcia do 
realizacji programu operacyjnego Infrastruktura i Środowisko



Dyskusja nad projektem. 

Wniosek do Wójta aby wymienione projekty zostały przedstawione na Sesji Rady Gminy.

Głosowanie - wniosek przyjęto jednogłośnie

Kolejny punkt porządku przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji

Protokół przyjęto jednogłośnie.

Przewodniczący Komisji Finansów

    Piotr Rosłoniec


